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                            摘要 
本文撰述旨趣在於論述《左傳》作者對於戰爭所執持的態度及評價，並且據

此闡明《左傳》具備重德思想的一面。本文之章節論述要點如下：首先，以《左
傳》之經典記載「韓原之戰」及「城濮之戰」為例，先分別討論《左傳》作者對
於兩場戰役的描述；其次，合併觀察並從其中發掘《左傳》作者對此兩場戰役有
何特殊的看法；最末，綜合拙文所論提出結語。 
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Abstract 

This article writes the idea to lie in elaborates "Zuo-Zhuan" the author the 
manner which and the appraisal holds regarding the war holds, and expounded 
according to the above "Zuo-Zhuan " has heavy German thought one side. This article 
elaborates arrangement of the process to be as follows: First, the classics records the 
Han original war and city Pu war of take "Zuo-Zhuan " as the example, discusses 
"Zuo-Zhuan " separately the first author regarding two campaign's descriptions, then 
merges the observation and from excavates "Zuo-Zhuan " the author two campaigns 
has what special view regarding this article. 
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